
  TWENTERAND            

Algemene beschouwingen  kadernota 2012 

Titel : “ Realistisch?... met nog meer KORTING ” 

Meneer de voorzitter, geacht college en leden van de raad, 

Vandaag laat de gemeenteraad haar visie en oordeel horen over de kaders voor de begroting 2012. 

Wij willen in de eerste plaats het college en de betrokken ambtenaren hartelijk dank zeggen voor het 

vele werk dat gedaan is, om de gemeenteraad dit document aan te reiken, maar waar vandaag de 

raad zelf haar eigen koers kan bepalen.  Het heeft wederom de nodige moeite gekost en diverse 

extra college-overleggen om de (bezuinigings)voorstellen in deze begroting plus een klein beetje 

nieuw beleid aan ons te presenteren.    

Voordat we inhoudelijk op de begroting ingaan, past het ons een woord te richten tot de ambtelijke 

organisatie. Wij beseffen terdege dat het voor hen een moeilijke tijd is geweest en deze nog zeker 

niet afgelopen is. Overal in het land zie je dat de gevolgen van de bezuinigingen voor een deel 

afgewenteld worden op de ambtenaren en dat zal zeker gevolgen hebben voor hun arbeidspositie. 

Er past ons niets anders dan veel respect te hebben voor hun inzet, ook hier in Twenterand. Wij 

willen hun daar vanaf  onze plaats in de raad dan ook hartelijk voor bedanken en hen in de komende 

tijd veel sterkte toewensen. Juist zij, die de gevolgen van de bezuinigingen in de begroting zullen 

voelen.  

 

De door het college gegeven kaders tot bezuinigingen kunnen niet in alle gevallen op onze 

instemming rekenen. De zeer beperkte voorstellen tot nieuw beleid hebben deels onze instemming, 

maar hieraan willen wij nog een extra voorstel toevoegen.  U heeft tijdens de hoorzitting gehoord dat 

er ook in Twenterand, ondanks het huidige minimabeleid, nog vele mensen tussen de wal en het 

schip vallen. Onze partij accepteert geen situaties waarin mensen door het sociaal minimum zakken 

en willen ons daarom inspannen om met u tot een HULPFONDS te komen. Het is immers makkelijk 

praten en wegwuiven als je zelf een baan en inkomen hebt. Wij willen daarom iedereen oproepen 

om zich te verdiepen in de nood die er “overal” heerst in onze gemeente.  Dan hebben we het niet 

alleen over broodnood maar ook over meer of minder ernstige verslavingen  - toenemend huiselijk 

geweld – criminaliteit en vandalisme  en daarmee gepaard gaande onveiligheidsgevoelens – zorgen 

bij mensen met een WSW uitkering.  

Deze zaken moeten onze zorg hebben ook in tijden van bezuinigen. Dan gaat het er niet om te 

roepen dat we daar al veel geld in stoppen,  maar om de erkenning dat de geboden hulp niet of 

onvoldoende toereikend is. Wij merken hierbij nog op dat het bedrijf Roelofs in Den Ham van de 

gemeente een ruime financiële tegemoetkoming krijgt van 175.000 euro om mee te werken aan het 

tijdig realiseren van de brede school in Den Ham. Hier had het college er ook voor kunnen kiezen om 

te wachten tot het bedrijf overgeplaatst kon worden en waren deze kosten voor tijdelijke huur 

overbodig geweest.  Als het college dergelijke financiële keuzes kan maken in een financieel krappe 



tijd, dan verwachten wij ook dat zij tot een oplossing kan komen voor de menselijke noden die in 

Twenterand op ons afkomen.  

 

Verder vinden wij inhoudelijk dat het college er moeilijk  in geslaagd is om met een evenwichtig 

pakket aan maatregelen te komen. Dit college heeft opnieuw keuzes moeten maken. Maar, in 

tegenstelling tot hetgeen bij de begroting 2011 duidelijk was, nu met minder middelen. De rode 

draad in deze kadernota is dat u nog met diverse organisaties om de tafel moet om uw bezuinigingen 

uit te leggen en duidelijkheid aan het maatschappelijk veld moet geven.  En reeds binnen een half 

jaar na de begrotingsbehandeling gaat u over op de kaasschaaf-techniek en haalt u overal stukjes van 

af. Zoals :  

- Een korting van 5 % op de grote gesubsidieerde instellingen  

- Korting op de warme maaltijdvoorziening met 50% 

- 0,5 FTE korting op samenlevingszaken  

- Korting op inburgeringsprojecten  

- Korting op de sport als taakstellende bezuiniging  

- Nog een beetje korting op de VVV 

 

Naast de kortingen bent u voornemens om een aantal belastingen te verhogen – zoals de forensen- 

en toeristenbelasting en wederom de leges.  Maar, een college dat belastingen verhoogt, kan dat 

nooit zonder duidelijke onderbouwing doen.  Daarom heeft u natuurlijk burgerparticipatie ingebed in 

uw beleid! Op zich heel plausibel; u vraagt de burgers door middel van een enquête of ze bereid zijn 

om extra OZB te betalen voor behoud van voorzieningen, zoals bijvoorbeeld de zwembaden en de 

bibliotheken. In de financiële onderbouwing rechtvaardigt u vervolgens deze verhoging door te 

zeggen dat de burgers (een subjectief deel) hiermee instemmen…..dat is een methode. 

Wij hebben al vaker gezegd dat wij vinden dat onze rol als volksvertegenwoordiger, kadersteller en 

controleur van beleid niet uitgehold moet worden. En dat wordt volgens ons gedaan door voor de 

meeste lastige en emotionele keuzes de toevlucht te zoeken in een referendabel systeem. (burger u 

moet niet zeuren u heeft het zelf gewild…..!) 

Wij hebben daarom meer respect en voorkeur voor een kaderstelling met duidelijke kaders en een 

kritische vinger op de plek waar het in onze samenleving pijn doet. Alhoewel het moeilijk blijft om 

pijnlijke keuzes te maken heeft onze fractie er geen moeite mee om het inhoudelijke debat te voeren 

over de NIET WETTELIJKE TAKEN.  Daarom vinden wij het ook een gemiste kans dat de 

coalitiepartijen het overdrachtsdocument als meer dan voldoende van inhoud kwalificeerden en 

daarmee de deur dicht hielden voor een open debat over KERNTAKEN. Het moet onder de huidige 

omstandigheden waarin onze gemeente en ons land verkeren toch mogelijk zijn om elkaars nieren te 

proeven ! Daarmee wordt veel duidelijkheid geschapen. 

 

Laten wij die duidelijkheid onzerzijds dan maar geven : 

Mens en Maatschappij 

De overheid moet veilig stellen wat veiliggesteld moet worden. En een schild zijn voor de zwakken. 

Vanwege de Rijksbezuinigingen die eraan staan te komen op de arbeidsmarkt,  AWBZ en de 

jeugdzorg, wordt onze gemeente voor de zware taak gesteld om mensen aan de onderkant van de 

arbeidsmarkt te ondersteunen en van een inkomen te voorzien. Daarnaast zullen de kortingen op de 



AWBZ en de jeugdzorg de kosten voor overheid en burgers opjagen. Wij verwachten dat door deze 

veranderingen in meer gezinnen schulden zullen ontstaan of gaan toenemen.  Wij willen het college 

daarom oproepen om te investeren in het Hulpfonds, zoals voorgesteld door het diaconaal platform 

Twenterand. Zij willen met u een samenwerkingsovereenkomst aangaan en een nood/hulpfonds 

instellen waar beiden uit kunnen putten bij grote calamiteiten. Voor beiden een win-situatie, want 

het geld dat nu op de plank blijft liggen voor sociale voorzieningen wordt dan voor de doelgroep 

ingezet en hoeft niet uit andere potjes gehaald te worden.  

Tevens kunnen diverse organisaties en  kerken de overheid de hand bieden door de inzet van 

vrijwillige buddies die mensen helpen om de financiën op orde te brengen. Zo wordt voor een deel 

voorkomen dat mensen verder in de schulden raken en er grotere  gelden vanuit de overheden mee 

gemoeid zijn voor uithuisplaatsingen en dergelijke. Een tweede win-win situatie, want door 

vroegtijdig ingrijpen zal aan beide kanten de hulpvraag minder groot zijn en worden mensen weer 

financieel zelfstandig gemaakt.  Alles met als doel stelling om de schuldenproblematiek eerder aan te 

pakken en erger te voorkomen. Hiermee voldoet de gemeente aan haar wettelijke taak, met minder 

investeringen in fte’s en is er voor de gemeente een derde win-situatie te behalen en dat zodoende 

de gerechtigheid in de gehele samenleving wordt bevorderd.  

Jeugd en onderwijs 

De procesmanager krijgt ondersteuning van een ½ fte. Wij vragen ons af of waarvoor deze extra 

arbeidskracht nodig is. Het lijkt ons in deze tijd van bezuinigingen niet juist om extra personeel aan te 

nemen. De afspraak in uw coalitieakkoord was afbouwen  van personeel en efficiencymaatregelen 

nemen. Waarom wenst u in dezen een uitbreiding ? 

Wij vinden het nog steeds heel belangrijk dat de onderwijskansen van onze jeugd worden bevorderd 

in Twenterand en volgen daarom met belangstelling de vorderingen die worden gemaakt t.a.v. de 

realisatie van een HAVO/VWO brugklas op het Noordik in Twenterand. Kunt u ons vertellen hoever 

het hiermee staat? Kan er in het nieuwe schooljaar 2012/2013 al worden gestart met een brugklas 

HAVO/VWO?  

Logopedie  

Vorig jaar is voorgesteld om met de financiering van de logopedie te stoppen, via een amendement is 

het voorstel met een jaar opgeschort. Op welke wijze wordt de screening op de scholen in de 

toekomst geregeld?  

 Welzijn 

De investering in buurthuis Westerdok zal goed gemotiveerd moeten worden naar andere wijken 

instellingen of buurtverenigingen die ook graag wat in “de buurt” willen. Wegen de kosten op tegen 

het gewin . Wij noemen als voorbeeld Ons Domein in Westerhaar, dat door de buurt vrijwel geheel 

vrijwillig is opgeknapt en succesvol wordt onderhouden. Zoals wij al eerder bepleiten en wij van 

harte toejuichen is ook hier sprake geweest van een burgerinitiatief. Wij zouden dan ook liever zien 

dat dergelijke klussen die vrijwillig worden opgepakt een kleine vergoeding kregen als waardering en 

ter stimulering. Buurthuis Het Flierpark is een ander voorbeeld: hier is door de gemeente zelf  juist 

veel meer geld in gestoken, maar het wordt onvoldoende gebruikt en niet ingezet als buurthuis. Een 



stukje slecht beleid en een gemiste kans.  Kan de gemeente hierin nog regisseren en de zaak op de rit 

krijgen of… ? In samenspraak met de buurt is een buurthuis voor jongeren tot 12 jaar met inzet van 

jongerenwerkers wellicht een optie? Wij willen echt dat jongerenvoorzieningen meer naar leeftijd 

worden gescheiden . In Twenterand is daar ook alle reden voor om daar beleid van te maken. In een 

woonbuurt zou een buurthuis voor de jonge jeugd daarom een goede bestemming kunnen zijn. Als 

we onze jonge jeugd een goede plek bieden met activiteiten en ontspanning  dan zal het hen ervan 

kunnen weerhouden om veelvuldig op straat hun vertier te zoeken.  

Sport en cultuur 

Wat ons betreft hoeft de impuls brede scholen, sport en cultuur en Nationaal Actieplan Sport en 

Bewegen niet voortgezet te worden op de huidige manier. Liever bieden wij onze jeugd buiten school 

structureel een plek om te ontspannen en in te spannen. Bijvoorbeeld in een soos, honk of buurthuis. 

Het initiatief zouden we graag voortgezet willen zien in samenwerking met het Flierpark, Westerdok, 

Kooykeshuus en Ons Domein. Dit zijn mooie locaties om met inzet van dit middel een goede 

voorziening te bieden aan onze jeugd.  

Zorg en ondersteuning 

Warme maaltijdvoorziening 

Wij vinden het heel vreemd dat de wethouder een bezuiniging doorvoert van 50% en dat 

beargumenteert met de opmerking dat er in twee van de vier kernen in Twenterand geen of 

onvoldoende behoefte zou zijn naar deze producten.  Wij delen wel zijn mening dat een voorziening 

nut moet hebben en er een noodzaak moet zijn om deze aan te houden. Echter, de geluiden van de 

stichting zelf brengen ons over de juistheid van deze beweringen aan het twijfelen. Zoals wij al aan 

het begin van onze beschouwingen schreven is ons college nog volop bezig met het informeren van 

partijen over de gevolgen van de veranderingen die het bijstellen van de kaders voor 2012 met zich 

meebrengt. Wij willen het college daarom dringend vragen hierin ook de stichting 

maaltijdvoorziening Twenterand mee te nemen en met hen dit verschil van mening op te lossen.De 

inspraak van dhr. Schonewille is daar voor ons reden voor.  Wat ons betreft hoeft de bezuiniging 

slechts opgevoerd te worden tot het bedrag dat nodig is om iedereen hiervan gebruik te laten 

maken, die dat wil en/of nodig heeft. Wij vinden het signaal dat u naar de vele vrijwilligers en het 

bestuur van deze stichting heeft gegeven onduidelijk en zeker niet passend bij de waardering die u 

juist voor deze inzet zou moeten tonen. Een prima staaltje van hoe betrokken mensen hun 

maatschappelijk plicht op zich nemen en anderen mee laten doen. Hier zijn maar liefst 76 vrijwilligers 

aan het werk voor medeburgers! Over naastenliefde gesproken . . . . ! 

Preventief jeugdbeleid 

Als voorbeeld van een niet creatieve oplossing stelt u, zoals gezegd, voor om het welzijns- en 

jeugdwerk met 5% te korten. Maar, naar onze mening stopt u hier desondanks nog steeds heel veel 

geld in! Terwijl de voorzieningen voor onze jongeren echt niet structureel  voldoen aan de behoefte. 

Zoals wij al in ons debat over “Happy Fris” aanhaalden vinden wij het heel belangrijk dat de 

voorzieningen per leeftijd gescheiden worden en de openingstijden aansluiten bij de behoeften. 

Gericht beleid om te voorkomen dat jongeren hun vertier veelal buiten de deur zoeken en gaan  



“rondhangen”. Gelukkig stelt u in deze kadernota ook dat u het belangrijk vind dat de 

welzijnsinstellingen de samenwerking met elkaar zoeken. Overigens blijft ons motto : het gezin is de 

veilige haven waarin kinderen haar normen, waarden kaders en vertier moeten ontvangen. De 

ouders hebben in het jeugd /welzijnswerk een eerste en belangrijkste verantwoordelijkheid. 

Wij vinden daarnaast dat maatschappelijke organisaties ook zelf moeten kijken of zaken niet 

doelmatiger kunnen en of er veel meer  geld bespaard kan worden. Zij kunnen bijvoorbeeld kosten 

besparen door meer met betrokken vrijwilligers samen te werken. Wij vragen ons ook af of de 

opgave voor onze jongerenwerkers om de jeugd tot 23 jaar iets te bieden, ze aan te sporen, te 

helpen, toe te leiden naar hulp als dat nodig mocht zijn niet te groot is. Zou er “zwaarder” geschut 

nodig zijn soms? Zoals de wijkagent? De Straathoekwerker ? of …  juist lichter? Wij hebben de 

verplichting en taak met elkaar om zorg te dragen voor onze jongeren en hen een goede plek bieden, 

waar iets nuttigs en zinvols  met ze gedaan wordt. Een continue plek om naartoe te gaan. Wat ons 

betreft kijken we hierbij, zoals gezegd, ook naar de werkers die zich vrijwillig willen inzetten voor de 

jongeren. Zij doen dat omdat ze betrokken zijn bij deze jongeren en dat werpt positieve vruchten af.  

Wij willen er daarom voor pleiten om van deze betrokken mensen gebruik te maken! En de centrale 

zorg weer te decentraliseren naar de kernen en plekken zelf.  SWT heeft wat ons betreft de 

afgelopen jaren meer dan voldoende bewezen dat de gewilde koers tot harmonisatie vanuit dit 

gemeentehuis niet altijd heeft geleid tot betere kwaliteit. BCF is door ons als meer sturend 

instrument ondersteund om nog meer grip te krijgen. In vorige edities van onze beschouwingen 

heeft de wethouder telkens het harmonisatie model verdedigd. Wat ons betreft komt daar een einde 

aan en zal er doelmatig subsidiegeld op projectbasis naar diverse stichtingen kunnen worden 

uitgezet. Dit belangrijke werk zal toch veel minder geld hoeven kosten als wij de decentralisatie ook 

werkelijk in willen vullen - ook (vrijwillige)werkers en jongeren zullen profijt hebben van dergelijk 

beleid. Wij merken hierbij op dat deze vrijwilligers daarnaast wel serieus genomen moeten worden 

en ook mee moeten doen in de overleggen rond de jongeren. De verkregen machtpositie van SWT zal 

moeten verdwijnen. Zij kunnen haar  goede inbreng blijven leveren maar moeten accepteren dat er 

ook anderen zijn die prima werk verrichten.  Wij hebben ons veldwerk zeer zorgvuldig gedaan de 

afgelopen maanden en zijn ervan overtuigd geraakt dat wij als politiek duidelijk moeten ingrijpen in 

het beleid wat de gemeente Twenterand heden voert.  

Mogen wij het college even wijzen op de uitspraak in het coalitieakkoord om kosten voor derden zo 

veel mogelijk te beperken? Opnieuw geeft u nu geld uit aan een onderzoek, nota bene naar de 

zorgwekkende tekorten van het Kulturhus! Zo blijven de kosten toch alleen maar toenemen…. 

Ons viel, net als vorig jaar, de inspraak op van de Stichting Welzijn en Zorgvragen. Zij zijn 

teleurgesteld over nieuwe bezuinigingsvoorstellen. Volgens de stichting kan hier alleen een oplossing 

voor gevonden  worden door in de personele bezetting te snijden.  Wij stellen u voor om in de 

gesprekken die u toch nog moet voeren met deze stichting mee  te nemen dat wij de loketten graag 

behouden,  maar dat er, wat ons betreft, te praten valt over een beperking van de openingstijden.  

Kadernota integraal genotsmiddelenbeleid 2011-2014 

Ten aanzien van de kadernota “integraal genotsmiddelenbeleid” willen wij voorstellen om ook de 

raad mee te nemen in het hele proces, bijvoorbeeld in een adviescommissie, en niet alleen bij de 

evaluaties.  Het onderwerp is van dien aard dat ook de volksvertegenwoordigers hierover zouden 

moeten kunnen adviseren. 



Ruimte en Economie 

Milieu en duurzaamheid 

Wij blijven van mening dat wij onze klimaatdoelstellingen niet zullen halen, zonder investering in 

windenergie. Het blijft een gemiste kans om hiervan geen gebruik te maken. Graag zouden wij zien 

dat naar de mening van de burger werd gevraagd middels een enquête of prijsvraag, zoals ook bij de 

zwembaden en de bibliotheken gebeurt. Wij denken dat een groot deel van onze Twenterandse 

burgers niet afwijzend staat tegenover windenergie en daarmee deze vorm van energievoorziening 

een serieuze kans kan krijgen. 

Toerisme 

Bij de forensen- en toeristenbelasting is het van belang om goed te kijken naar de werkelijke 

opbrengsten  ten opzichte van de gemaakte inschattingen.  Ook vorig jaar was hier immers grote 

onduidelijkheid over. Verhoging van deze belastingen moet, wat ons betreft, geen automatisme 

worden, maar er moet een goede onderbouwing voor zijn.  Wij vinden het heel goed dat de VVV de 

educatieve weg inslaat en dat ze dit willen doen in samenwerking met andere gemeenten. Wat ons 

betreft zouden dan ook de andere gemeenten, die hiervan profiteren, hieraan een bijdrage moeten 

leveren. Wij vinden daarnaast ook dat de mogelijkheid onderzocht moeten worden of op projecten 

subsidie te halen valt, onder ander bij het TBT. Door dhr. Pastink wordt het TBT opnieuw negatief 

aangehaald omdat zij de Twenterandse recreatiebedrijven onvoldoende representeert. Dat vinden 

wij jammer omdat wij denken dat er een voordeelslag te halen valt als dit wordt verbeterd. Kunt u 

hier de vinger wat meer aan de pols houden? 

Afval  

Komt er in uw eventueel nog te ontwikkelen collegeprogramma  ook een aankondiging over 

de frequentie van het op halen van rest en tuinafval. Regelmatig horen we de wethouder 

iets zeggen over een efficiëntere wijze van omgaan met de kosten. Wij horen hem dan 

feitelijk zeggen dat hij de kosten wil drukken door wellicht toch altenerende inzameling in te 

voeren. Dat is akkoord wat ons betreft. Het zal u nog wel duidelijk zijn dat de ChristenUnie er 

bij herhaling op heeft gewezen de grijze bak eens in de 3 weken te laten aanbieden. 

Zodoende kan er al effectief op de haal kilometers bezuinigd worden. Tevens is het zinvol 

om te bezien of het GFT nog wel over zo'n lange periode elke week aangeboden moet 

worden. Wij hebben op basis van een gedragsevaluatie sterk de indruk dat wij teveel service 

leveren aan de burger – dat kan en moet eens goed bekeken worden. Wij vinden dat hier 

winst te behalen valt. 

Veiligheid 

U geeft zelf al aan, dat het veiligheidsgevoel van onze burgers verhoogd moet worden. Dat wilt u 

doen met een krachtige aanpak van overlast en vandalisme. Nieuw beleid met een extra impuls om 

verloedering, jeugdoverlast/vandalisme tegen te gaan. Dit zal 10.000 euro meer moeten gaan kosten 

per jaar. Wij denken dat het college hiermee haar doel niet zal halen. Want, ook aan de 

onderliggende problemen zal aandacht besteed moeten worden. Wat wordt er gedaan, voordat de 

jongeren onder deze krachtige aanpak vallen? Hebben we ze dan al in beeld, bereikt? En hun ouders? 

Of treden wij op als er sprake is van een overlastsituatie? Wij komen hier opnieuw terug op een goed 



jeugd- en welzijnswerk, waar onze jongeren een fijne ontmoetingsplek krijgen, per leeftijdsgroep en 

met voldoende aandacht, dicht bij huis met medewerkers en vrijwilligers die de jongeren 

aanspreken, kennen en gericht werk verrichten waar jongeren behoefte aan hebben. Wij realiseren 

ons terdege dat hiermee ook de kous niet af is, maar willen duidelijk aangeven dat dit probleem 

meerdere kanten heeft.  

Invulling bezuiniging groenbeheer 

De bezuiniging op groenbeheer wordt voor een onevenwichtig groot deel ten laste gelegd op de 

WSW. Bij een dergelijke bezuiniging, moet ook naar de toegerekende lasten worden gekeken. 

Wanneer er onder in de organisatie bezuinigd wordt, moet deze bezuiniging ook worden 

doorgetrokken naar boven. Het gewenste bezuinigingsbedrag kan gehandhaafd blijven. Maar het 

uiteindelijke effect op het uitvoeringsniveau en zal hierdoor minder desastreus worden, welke 

bovendien ook positief is voor de uitstraling van Twenterand.. Verder vrezen wij dat u met de 

bezuinigingen op het groen een slordig beeld gaat geven van onze gemeente aan  eigen burgers, 

passanten en toeristen. Buurtonderhoud zal dit ons inziens niet structureel en niet voldoende op 

gaan pakken, waardoor wij hierin een flinke ader moeten laten. Het is de vraag of ons dit deze 

bezuiniging waard is. Onder andere het besluit om begraafplaatsen te laten onderhouden op B 

niveau gaat de ChristenUnie fractie te ver. Wij laten onze burgers grafrechten betalen, waarbij wij 

hebben afgesproken dat zij hiervoor een parkachtige omgeving krijgen. Het onderhoudsniveau dat u 

voorstelt doet aan deze afspraak geen recht. De begraafplaatsen moeten een voldoende 

beeld/kwaliteitsniveau houden en moeten er respectvol uit blijven zien. Daarom moet het 

beeldbepalend groen voldoende frequent onderhouden worden. Het onderhoudsniveau dat u 

voorstelt voldoet niet aan de eerder gestelde criteria en daarom verzetten wij ons daartegen. 

 Vanwege de bezuiniging op het Rijksbudget WSW vindt er momenteel bij SOWECO een ingrijpende 

reorganisatie plaats, het college doet er goed aan dit nadrukkelijk te volgen, zodat de effecten van de 

bezuiniging op groenbeheer duidelijk in kaart komen, welke zorgt voor een evenwichtige bezuiniging. 

Het moet dadelijk niet zo zijn dat ook hier een bezuiniging aan de voorkant een verliespost aan de 

achterkant oplevert. Het zogenaamde waterbedeffect !  ** “Op dit moment zijn ons de indicaties en 

cijfers nog onvoldoende bekend – tijdens de behandeling van de kadernota zal ons nieuwe informatie bereikt 

hebben waardoor de raad en wij alsnog kunnen besluiten om een definitief besluit te nemen over het 

groenbeheer en de taakstellende bezuiniging ! “ 

Bedrijfsvoering 

Privatisering sportaccommodaties 

Wij vinden het een prima plan dat het college aan de sportverenigingen voorstelt om de 

accommodaties te privatiseren. Overigens één van de opdrachten uit  het amendement wat CDA-

ChristenUnie en LLT opnamen tijdens de behandeling van het sportaccomodatie beleid en de 

kunstgrasvelden.  Wellicht dat zij ook zo nog meer inkomsten kunnen genereren door deze aan 

derden te verhuren. Wij willen nog wel wijzen op de verleiding om in sportkantines extra inkomsten 

te genereren met de verkoop van alleen eten en drinken. Evenals er in winkels en horeca toezicht 

gehouden moet worden op de naleving van het niet verkopen van alcohol aan jongeren < 16 jaar, 

vinden wij dat dit ook blijvend voor sportkantines moet gelden.   



De raad heeft daar met wijlen burgemeester Koetje afspraken over gemaakt en wij veronderstellen 

dat hieraan nog steeds effectief gehoor wordt gegeven en gehandhaafd. 

Wat betreft het bezuinigingsbedrag op de sport in zijn algemeenheid vinden wij dat deze, in 

vergelijking met bijvoorbeeld de muziekvereniging , relatief meevalt. Als beide verenigingen de 

kosten bij de leden neerleggen, dan zullen de sportleden ongeveer € 6  per jaar moeten bijbetalen, 

terwijl de jonge muzikanten er € 435 extra per jaar voor moeten betalen. Tenminste de muzikanten 

die les krijgen op een instrument dat niet in het orkest kan worden ingezet. Het gaat hier om 140 

leden in Twenterand. … Dat vinden wij niet erg rechtvaardig. Desondanks vinden wij het wel 

belangrijk dat het college in gesprek blijft met de sportplatforms om de zelfwerkzaamheid en de 

inzet van vrijwilligers realistisch te kunnen inschatten.  Ook de groenbeheerzijde moet tegen het licht 

van de bezuinigingsopgaaf worden gespiegeld. Want….. hoe minder subsidie de verenigingen 

ontvangen, hoe meer vrijwilligers zij extra nodig zullen hebben  hoe lastiger het wordt om alles 

laagdrempelig aan te kunnen blijven bieden. Het laatste wat de ChristenUnie in Twenterand wil is 

immers dat mensen vanwege kostenoverwegingen afhaken op de sportverenigingen of andere 

maatschappelijke instellingen waarvoor men zich belangeloos voor inzet. 

Stadsbank en minimabeleid 

Wij kunnen de uitspraken van het college niet rijmen als zij schrijft dat zij een aantal 

bezuinigingsmaatregelen wil doorvoeren voor de Stadsbank en extra bezuinigingsmaatregelen in 

beeld wil brengen in het minimabeleid. Terwijl aan de andere kant zij ook schrijft dat zij de sociale-

minima wil ontzien. Wat bedoeld u dan in feite… In 2012 treedt de nieuwe wet schuldhulpverlening 

in werking en is de gemeente verplicht om aan alle mensen in Twenterand binnen vier weken een 

hulpplan aan te bieden (intake). In de nota geeft u al aan dat u daarvoor onvoldoende capaciteit in 

huis heeft. Is inlenen bij de buren een optie  ? Ons inziens zullen we ook hier de helpende hand 

moeten bieden aan  initiatieven uit de maatschappij zelf. We noemen hier nogmaals als beeldend 

voorbeeld de oproep van het diaconaal platform Twenterand,  die de gemeente aanbiedt om in 

samenwerking een hulpfonds op te richten en de helpende hand te bieden in de ondersteuning en 

begeleiding van mensen met een schuldenproblematiek. Het geld dat nu op de plank ligt van de 

sociale voorzieningen, zoals zo vaak wordt gezegd, kan de gemeente in dit fonds stoppen. Zo komt 

het toch nog bij de doelgroep terecht…… Wij roepen een ieder op om af te wegen of er in 

Twenterand een coalition of de willing rondom dit onderwerp mag ontstaan. 

Leges 

Wij denken dat onze gemeente meer dan voldoende meedoet met omliggende gemeenten, wat 

betreft het heffen van leges. Voor huurders is het tarief zelfs het hoogst in de regio. Wij zouden graag 

zien dat het college rekening houdt met het inkomensniveau van mensen bij het heffen van leges. 

Met dank aan Tubantia is ons de afgelopen weken duidelijk gemaakt dat het in Twenterand : duur 

wonen is in vergelijking met de regionale gemeenten.  Hoe wilt u, college dan ook nog met succes, in 

uw ogen belangrijke basisvoorzieningen in stand houden, en burgers een verhoging van de OZB 

aanbieden zonder daarvoor door diezelfde burger afgestraft te worden. Wij zouden daar toch wat 

voorzichtig mee omgaan. Bezint eer ge begint. 

 



Leerlingenvervoer 

Ondanks de uitleg van de wethouder, blijven wij bijzonder sceptisch over het inzetten van OV-

maatjes bij het vervoer van jongeren naar het VSO, o.a. naar de Maten in Ommen. Wij denken dat de 

verantwoordelijkheid voor deze groep jongeren groot is en dat deze (nog) niet voldoende 

gegarandeerd kan worden met vrijwillige maatjes. Hoe gaat u ons toch overtuigen? In de gemeente 

Almelo is onlangs een akkoord bereikt met de insteek – vervoer op maat per individu te beoordelen. 

Dat lijkt ons een perfecte aanpak en deze zouden wij ook in Twenterand graag omarmen. Heeft u 

informatie ingewonnen bij de buren over haar beleid ? Heeft u erover nagedacht of dit ook een optie 

voor Twenterand ? Bovendien vinden wij het als ChristenUnie fractie belangrijk dat het vervoer van 

leerlingen betaalbaar blijft voor iedereen die daarvan gebruik moet maken.   

Verbonden partijen 

WMO er is in Twenterand heel voordelig aanbesteed op de huishoudelijke hulp. Wij vragen ons af of 

de gemeente hier nog geld aan over heeft gehouden. Zo ja, dan willen wij van het college graag 

inzicht in de bestedingen, want deze zouden, als ze er zijn, ingezet moeten worden voor de 

doelgroep naar onze mening. De ons beschikbare informatie geeft ons geen duidelijkheid. 

Conclusie 

Concluderend  zijn we het dus niet overal mee u eens, en voor diverse beleidsonderdelen zult u echt 

onze steun moeten verdienen. 

We zullen vandaag al met een aantal concrete wijzigingsvoorstellen inclusief financiële 

onderbouwing komen voor de begroting 2012. 

Er is overigens ook nog steeds geen collegeprogramma gekomen. We hadden al een voorzet gegeven 

in deze beschouwingen dat wij vinden dat er een collegeakkoord moet zijn. Moeten wij daaruit dan 

maar concluderen dat u in feite van halte naar halte werkt aan de hand van het hoofdlijnenakkoord 

wat uw partijen in hoofdlijnen zijn overeengekomen ?  

U  krijgt bij deze algemene beschouwingen van ons in ieder geval ook een stuk kaderstelling mee! 

Doe uw voordeel mee! We zullen het scherp blijven volgen!  

 

Een citaat uit onze algemene beschouwingen van de begrotingsbehandeling 2010  : “In een tijd van 

snoeien en snijden moet alles op tafel komen en bespreekbaar zijn. Vragen daarbij zijn steeds: Kan de 

raad keuzes maken op grond van feiten en argumenten die gehanteerd worden? Is de raad betrokken 

bij het opstellen van de keuzes? Met andere woorden: heeft er oa een kerntakendiscussie 

plaatsgevonden?  Zijn de begripsbepalingen als basisvoorziening wel  voor iedereen  éénduidig ? 

Wordt door het college een doorkijk gegeven naar de toekomst ? Welke extra bezuinigingen komen er 

op ons af en in welke richting  wordt dan een oplossing gezocht?  Deze vragen kunnen niet volmondig 

met ja beantwoord worden, want er zijn geen uitgewerkte scenario's benoemd en er worden geen 

varianten van bezuinigingen genoemd om de raad als verantwoordelijk bestuursorgaan een afweging 

en keuze te laten maken. De raad mag dat zelf uitzoeken.  De problemen worden toch weer naar de 

toekomst geschoven.  Nog ernstiger komt dit naar voren als de tekorten voor de meerjarenbegroting 

verder oplopen tot 1.1 miljoen euro in 2014." 

 



Tenslotte 

 

De burger van Twenterand gaat er in 2012 ten opzichte van 2011 nog weer verder op achteruit. Er 

wordt echt hard gesneden en de rijksoverheid doet daar nog eens extra hard aan mee. Inzet is het 

blijvend decentraliseren van taken met onvoldoende middelen daarbij. Bij motie van de VVD is er 

gelukkig een raadsbreed NEE tegen deze wijze van bezuinigen aangenomen.  Wij hebben in 

Twenterand de opdracht om achter onze keuzes te staan. Via OZB verhogingen heeft de raad 

eventueel de mogelijkheid extra investeringen te doen. Vooralsnog willen wij niet verder gaan dan de 

inflatiecorrectie op belastingen zijnde ca. 2 %.  Soms zijn er redenen hiervan af te wijken maar we 

gaan er op dit moment vanuit dat dit niet het geval hoeft te zijn, gezien de vorming van de 

bezuinigingsreserve en de vele gesprekken die het college de komende maanden in opmars naar de 

werkelijke begroting nog moet voeren. (dus…. Vindt u ons ook niet aan uw zijde voor extra OZB 

verhoging voor bibliotheken en/of zwembaden) 

Wij wensen u allen een goede constructieve behandeling van voorstellen toe . 

Gods Zegen toegewenst bij het uitvoeren van uw taken ! 
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